
خريدهاي نجومي آقاي خاص تمامي ندارد
پيروزي بزرگ شياطين در سرزمين يانكي ها

منچستريونايتد پيش از ش��روع فصل جديد، پيروزي شيرين مقابل رئال 
مادريد كسب كرد، پيروزي كه روحيه تيم آقاي خاص را حسابي بالا برده 
است. ورزش��گاه ليوايز كالفرنيا محل رويارويي ستارگان شياطين سرخ و 
كهكشاني ها در تورنمنت دوستانه جام قهرمانان بين المللي بود. ديدار دوستانه 
دو تيم در حالي با برد قرمزها در ضربات پنالتي به پايان رسيد كه خوزه مورينيو 
همچنان از روند خريدهاي باشگاه در پنجره نقل و انتقالات راضي نيست و 

معتقد است بازيكنان بيشتري بايد به اولترافورد اضافه شوند. 
   محكي خوب

من يونايتد در تور امريكايي خودش بعد از شكس��ت من س��يتي در شهر 
هيوس��تون مقابل رئال مادريد قرار گرفت و محك جدي خورد. شاگردان 
مورينيو دومين پيروزي خودش��ان را در تورنمنت جام قهرمان به دست 
آوردند تا آقاي خاص از شرايط فعلي تيم ابراز رضايت كند، هرچند كه به هدر 
رفتن ضربات پنالتي تعجب سرمربي پرتغالي را به همراه داشت: »اين بازي 
يك محك براي ما بود. عملكردمان در نيمه اول برابر حريفي طراز اول مانند 
رئال بسيار خوب بود. به نظرم اينكه حريف با بازيكنان جوانش پا به ميدان 
گذاشت، انگيزه بازيكنان ما را براي ارائه بهترين بازي شان گرفت. ما انسجام 
و عطش مان را براي كسب پيروزي از دست داديم. فكر مي كنم آن دسته از 
بازيكنان ما كه در نيمه دوم به ميدان رفتند ديگر رغبت و انگيزه اي براي بازي 
نداشتند، چون برابر رئالي بازي مي كردند كه بهترين بازيكنانش را به ميدان 
نفرستاده بود. نيمه دوم بازي خوب نبود، اما من باز هم راضي ام. از 10 ضربه 
فقط سه ضربه به گل تبديل شد، اما اين يك بازي پيش فصل است و حقيقت 
اين است كه من بهترين پنالتي زن هايم را انتخاب نكردم. « تور پيش فصل 
شياطين همچنان ادامه دارد و اين تيم به واشنگتن مي رود تا اين بار رودرروي 
بارس��لونا قرار بگيرد. از طرفي دو هفته ديگر)17 مرداد( سوپرجام اروپا در 
مقدونيه برگزار مي شود و رئال و منچستر اين بار براي كسب يك جام معتبر 
و حيثيتي در مقابل هم قد علم مي كنند. نتيجه اين بازي هم براي مورينيو و 
هم براي زين الدين زيدان اهميت زيادي دارد. به همين دليل است كه زيزو 
در ديدار دوستانه به دو بازيكن اصلي خود يعني راموس و رونالدو استراحت 

داد و اجازه نداد تاكتيك هاي اصلي كهكشاني ها به اين زودي لو بروند. 
   بازيكن مي خواهيم

س��ران يونايتد براي جلب رضايت س��رمربي خود تمام توان شان را به كار 
گرفته اند تا بازيكنان مورد نظر آقاي خاص را به هر قيمتي شده به چنگ 
بياورند. در روزهايي كه پول در مستطيل سبز حرف اول را مي زند و حتي 
ستاره هاي فوتبال نيز با پيشنهادهاي اغوا كننده وسوسه مي شوند خريد 
بازيكنان مورد نظر يكي از دش��وارترين كارهاست. روملو لوكاكو و ويكتور 
ليندلف دو بازيكن تازه وارد به اردوگاه قرمزهاي منچستر هستند. لوكاكو، 
مهاجم بلژيكي اورتون با رقم 75 ميليون پوند و با قراردادي پنج س��اله به 
اولدترافورد آمده تا پس از پوگب��اي 89 ميليون پوندي گران ترين بازيكن 
فوتبال انگليس لقب بگيرد. اين در حالي است كه ليندلف، مدافع سوئدي 
نيز 30 ميليون پوند خرج روي دس��ت قرمزها گذاش��ت. منتها مورينيو 
گريزمان و موراتا را نيز مي خواست كه در آش��فته بازار اروپا منچستر كم 
آورد. به همين خاطر است كه سرمربي منچستر از عملكرد باشگاه در نقل 
و انتقالات تابستاني رضايت ندارد: »ما هميشه بيشتر و بيشتر مي خواهيم. 
هميشه فكر مي كنيم كه فضا براي پيشرفت وجود دارد و نمي توانم بگويم كه 
از شرايط نقل و انتقالاتي ناراضي هستم. تنها چيزي كه مي توانم بگويم اين 
است كه هيچكس را مقصر نمي دانم. نقل و انتقالات به سمتي رفته كه ديگر 
نمي توان هيچ بازيكني را به سادگي جذب كرد و از سويي خريد بازيكنان 
غيرممكن نيست. همه باشگاه ها قدرتمند هستند و نمي خواهند بازيكنانشان 
را بفروشند، مگر تقاضاي بالايي داشته باشند. وقتي به ديگر تيم هاي ليگ 
برتر نگاه مي كنيد، ما به بازيكنان بيشتري نياز داريم. « گفته مي شود ايوان 
پريشيچ و ماتيچ دو گزينه ديگر هستند. پرشيچ، هافبك اهل كرواسي اينتر 
است كه به گفته اسپالتي، سرمربي اين تيم ايتاليايي توافقات لازم براي انتقال 
پرشيچ به منچستر صورت گرفته است. نمانيا ماتيچ، هافبك صرب چلسي 
نيز احتمالاً به زودي سر از اولدترافورد درمي آورد؛ چراكه آبراموويچ متمول 

موافقت ضمني اش با اين انتقال را اعلام كرده است. 
   بي خيال بيل

ش��ايعات زيادي در خصوص رفتن گرت بيل به ليگ جزيره آن هم به 
قيمتي بسيار گزاف، در رسانه هاي اروپايي مطرح شده بود، با اين حال 
مذاكرات مهاجم رئال با من يونايتد آنقدر طولاني ش��د كه آقاي خاص 

رسماً از خريد بيل منصرف شود.

جنون خريد در فوتبال اروپا!
پاري سن ژرمن ورود نيمار را به رخ كشيده؛ 
پرداخ��ت 222 ميليون يورو و دس��تمزد 
هفته اي 596 هزار پوند. تابس��تان از نيمه 
نگذش��ته كه 2/41 بيليون پون��د در پنج 
ليگ فوتبال رد و بدل ش��ده است. پيش از 
اين بازيكنان صاحبن��ام قيمت بالايي پيدا 
مي كردند و آنهايي كه طي يك يا دو فصل 
مي درخشيدند يا در چند بازي بين المللي 
چش��م ها را خيره مي كردن��د، گرانقيمت 
خوانده مي شدند. آيا روملو لوكاكو بازيكن شناخته شده اي بوده كه منچستر 
يونايتد 75 ميليون پوند برايش پرداخته است؟ خوره هاي فوتبال، مهاجم 
بلژيكي اورتون را مي شناختند، ولي منچسترس��يتي براي برناردو سيلوا 
گمنام به موناكو 43 ميليون پوند پرداخته و چلسي براي تيمو باكايوكو باز هم 
به موناكو 40 ميليون داده است. چند نفر بازي هاي سيلوا و باكايوكو را به ياد 
مي آورند؟ رئال مي خواهد براي كيليان امپاپه 120 ميليون پوند به موناكو 
بپردازد. ميلان تاكنون كه تابستان به نيمه نرسيده 211 ميليون يورو خرج 
كرده است. در چنين قابي پست هاي بازيكنان هم اهميت شان را از دست 
داده اند. پرسش ها پرشمارند: آيا پل پوگبا 90 ميليون پوند مي ارزيد؟ آيا آنخل 
دي ماريا چي در قواره 64 ميليون براي منچستر يونايتد بازي كرد؟ چلسي 
هفت سال پيش براي فرناندو تورس 50 ميليون پرداخت و به زحمت از شرش 
خلاص شد. تشكيلاتي در سويس برپا شده تحت عنوان »مطالعات بين المللي 
ورزش CIES «كه بر مباني روشن ارزش بازيكنان را تعيين كرده: سن و سال، 
پست، آمار در ميدان، كيفيت ليگ و كيفيت حريفان ، مطالعات اين نهاد نشان 
داده باشگاه هاي ليگ برتر انگليس بيش از هر ليگ ديگري ريخت و پاش 
كردند و مبالغي بيش از ارزش بازيكنان پرداخته اند. مي توان از زاويه ديگري به 
ريخت و پاش هاي اروپايي نگاه كرد. اينكه ليگ هاي اروپا پاسخ دندان شكني 
به ريخت و پاش هاي ليگ چين داده اند. درآمد متوسط باشگاه هاي اروپايي 
افزايش پيدا كرده است، ولي ذره اي از تناقض هاي مالي كاسته نشده  است. 
اينكه منچستر يونايتد در صف پولساز ها بوده است و در عين حال بدهكارترين 
باشگاه با 530 ميليون يورو و با اين وصف راه و روش خود را تغيير نداد، نشان 
مي دهد حفظ برند اهميت بيشتري از حساب كتاب هاي روزآمد دارند. اكنون 

هيچ عددي، هيچ چشمي را گرد نمي كند. 

رئيس فدراسيون در كار ما دخالت نمي كند
خب��ر محرومي��ت بازيكنان اس��تقلال 
به دليل همراهي نك��ردن تيم اميد در 
ديدارهاي مقدماتي قهرماني آسيا باعث 
اعتراض اين باشگاه و ش��ايعه بخشيده 
ش��دن آنها شد. اس��ماعيل حسن زاده، 
رئيس كميته انضباطي در اين خصوص 
و مسئله دخالت رئيس فدراسيون در آن مي گويد: »هيچ يك از 
مقامات فدراسيون آراي كميته انضباطي درباره پرونده استقلال 
را وتو نكرده و اتفاقاً اخلاق رئيس فدراسيون هم اينطور نيست 
كه در كار كميته انضباطي دخالت كند. اس��تقلال هنوز فرصت 
دفاع از بازيكنانش را دارد و شايد بتواند از اين راه محروميت آنها 
را تحت تأثير قرار دهد. اين فرصت دوباره به درخواس��ت رئيس 

فدراسيون بوده است.«

درس گرفتن از حذف اميدها
تيم اميد ايران براي اولين بار از صعود به دور دوم رقابت هاي رده سني 
اميد )جام ملت هاي آسيا( بازماند! اتفاق تلخي كه از همين امروز تا  زماني 
كه آب ها از آسياب بيفتد، مي تواند نقل محافل بوده و نقد هاي بسياري 
را هم به دنبال داشته باشد. انتقادهايي كه البته تجربه ثابت كرده بيش 
از آنكه دليل نگراني ها باشد، فرصتي براي انتقاد كردن از جبهه مخالف 
است. مسئله اي كه همواره باعث مي شود تا زنگ خطر جدي كه به صدا 

در آمده، شنيده نشود ! 
چه كسي مقصر اصلي حذف اين تيم اس��ت؟ يك انتخاب اشتباه يا يك 
سلسه تصميم هاي اشتباه؟ اين مهم ترين سؤالي است كه بايد پاسخ داده 
شود. سؤالي كه رسيدن به جواب آن نبايد سخت باشد. البته اگر قصدي 
براي آن وجود داشته باشد. هر چند كه نگاهي گذرا به اتفاقات اخير مي تواند 

به خوبي نشان دهند مقصران اين ناكامي چه كساني هستند. 
تيم اميد بعد از آنكه نتوانست با خاكپور و مايلي كهن به المپيك راه يابد و 
حسرت دور و دراز فوتبال ايران را پايان دهد، بيش از يك سال و نيم تعطيل 
بود و انتقادها و درخواست ها براي حفظ اين تيم به جايي نرسيد تا طبق 
عادتي قديمي،  مدت كوتاهي قبل از مسابقات،  تصميم به سرپاشدن آن 
گرفته شود. سكان هدايت آن اين بار به پيرواني داده شده است. صعود به 
جام جهاني شايد اصلي ترين دليل اين تصميم بود، اما مگر همين پيرواني 
نبود كه يك ماه پيش در جام جهاني جوانان از پيروزي ها، شكست ساخته 
بود؟ پاسخ ساكت به اين اعتراض اما پرده از واقعيتي تلخ برداشت، وقتي 
كه گفت با اين پول مربي ديگري حاض��ر به هدايت تيم هاي ملي پايه ما 
نيست! اين يعني فدراسيون پذيرفته تيم هاي پايه به تبعيدگاهي مي ماند 
براي مربياني كه نمي توانند هدايت تيمي را به عهده بگيرند. يا نفراتي چون 
نكونام كه مي خواهند استارت مربيگري خود را بزنند. اين نوع نگاه يعني 
فدراسيون هيچ برنامه اي براي اميدها ندارد. اميدهاي كه با كمترين زمان 
تمرين و كمترين بازي هاي تداركاتي راهي مي شوند تا با يك برد و يك 
باخت، دست از پا دراز تر باز گردند. البته اس��تقلال را مي توان زير سؤال 
برد، براي آنكه بازيكنان خود را به اميدها نداد. اما آيا حضور چند بازيكن 
مي توانست معادلات را تغيير دهد؟ يا حتي اگر مي توانست باعث صعود 
شود، مي توانست موفقيت در ديگر ديدارها را هم تضمين كند؟ بدون شك 
نه وقتي كه هيچ چيز براي موفقيت اين تيم مهيا نبود. ضمن اينكه وقتي 
فدراسيون هيچ برنامه اي براي اميدها ندارد، چطور مي توان از استقلال، 
تراكتور و ديگر تيم ها انتظار داشت، تمرينات و آمادگي پيش فصل  خود را 

فداي تيمي كنند كه با اين نوع نگاه محكوم به باخت است!
فدراسيون را اين روزها كميته هاي فراوان احاطه كرده است. از آموزش 
و فني و توسعه گرفته تا كميته هايي كه گاه وظيفه آنها چندان مشخص 
نيس��ت. خروجي مثبت اين كميته ها كه بدون شك هر هفته جلسات 
پرتعدادي هم برگزار مي كنند، چيس��ت؟ وقتي به رغم تمام تلاشي كه 
فدراسيون در موفق نشان دادن فوتبال رده پايه دارد، آنچه كه مي بينيم 
با آن چيزي كه سعي در نشان دادن آن مي شود، زمين تا آسمان تفاوت 
دارد! كميته آموزش كدام آموزش به روزي را تحويل داده كه امروز شاهد 
نتيجه مثبت آن باشيم،  يا كميته توس��عه و كميته فني كدام دستاورد 
قابل قبول را ارائه دادند كه بتوان با پشتوانه آن، انتظار موفقيت تيم هايي 
چون اميد را داشت؟ طبق اساسنامه، اين كميته فني و توسعه فدراسيون 
فوتبال هستند كه بايد مربيان تيم هاي ملي را مشخص كند، اما آيا اين 
انتخاب ها بر اساس تجربه، شناخت ، دانش فني و نگاهي فوتبالي انجام 
مي شود يا نتيجه يكسري دستورات از بالا رسيده، ديكته شده يا حتي 
تصميماتي غير فوتبالي است؟ سؤالي كه پاسخ آن خيلي سخت نيست، 
وقتي مي بينيم اين كميته ها را افرادي تشكيل داده اند كه نه شناختي از 
فوتبال و نه تجربه اي از آن دارند و شايد هم نه حتي علاقه اي به آن و اين 

صندلي ها تنها برايشان معناي يك پست و مقام را دارد و بس!
اصلًا آيا تيم اميد ايران بايد به دور دوم صعود مي كرد ؟ احساس��اتي كه 
نگاه كنيم، بايد صعود مي كرد وقتي تيم هايي چون ويتنام ، مالزي،  عمان، 
تايلند، فلس��طين و عراق كه همگي جزو تيم هاي درجه دو و سه آسيا 
هستند، موفق به صعود شدند. چرا بايد انتظار صعود تيمي را داشت كه در 
يكي از راحت ترين گروه ها از بالا آمدن عاجز مي ماند و سرمربي آن بعد از 
شكست دو بر صفر برابر عمان، ابراز اميدواري مي كند كه تيمش به عنوان 
برترين تيم دوم اين رقابت ها راهي مرحله بعد شود، يعني اميدوار است 
تلاش ديگر تيم ها بتواند او و شاگردانش را به مرحله بعد برساند. موفقيتي 

كه دستيابي به آن وظيفه او و يارانش بود نه نفرات ديگر تيم ها!
حذف تيم اميد ايران از گردونه رقابت هاي مقدماني قهرماني زير 23 سال 
آسيا بدون شك اتفاق تلخي است، اما مي توان اين تلخي را به تجربه اي 
براي روزهاي آينده و رقابت هاي بعدي تبديل كرد. مي توان دلسوزانه 
دلايل رقم خوردن اين ناكامي را بررس��ي كرد و با در نظر گرفتن تمام 
جوانب كار،  گامي محكم تر براي ديدارهاي بعدي برداشت. مي توان مثل 
هميشه دست روي دست گذاشت و به تماشا و مرثيه سرايي صرف و مقصر 
جلوه دادن يك شخص و يك تيم خاص نشست و از زير بار مسئوليت شانه 
خالي كرد. مي توان اميدها را بار ديگر تعطيل كرد تا 40 يا حتي 17 روز 

قبل از مسابقات بعدي و تكرار يك تراژدي تلخ ديگر!

چند هفته پ�س از آنكه مهدي تاج ب�ا غرور در 
جلس�ه تجليل از داوران لي�گ برتري، قدرت 
و جايگاه تيم هاي ملي كش�ورمان در رده هاي 
مختلف سني را در سطح آس�يا به رخ مديران 
س�ابق كش�اند، تيم فوتبال اميد كش�ورمان، 
حتي نتوانست از مرحله انتخابي قهرماني زير 
23 سال آسيا عبور كند و به جمع 16 تيم نهايي 
برتر آسيا صعود كند، جايي كه تيم هاي درجه 
3 آسيا مانند فلسطين هم حضور دارند، اما تيم 
اميد كشورمان كه فدراس�يون وعده داده بود، 
حس�رت صعود به المپيك را ه�م مي خواهد 
بشكند، نتوانست در سطح آس�يا هم خودي 
نشان دهد تا خيلي ها با كنايه بگويند تيم اميد 
در همين آسيا نتيجه بگيرد، المپيك پيشكش!

قرقيزس��تان اولين محك جدي اميده��ا با امير 
حسين پيرواني بود، مربي اي كه پس از ناكامي در 
تيم جوانان، انتخابش به عنوان سرمربي اميدها با 
انتقادهاي زيادي همراه بود. با اين حال پيرواني 
يك رده بالاتر آمد و روي نيمكت اميدها نشست 

تا به گفته مسئولان فدراسيون طلسم صعود به 
المپيك س��رانجام شكسته ش��ود. اميدها هفته 
گذشته به بيش��كك رفتند تا در انتخابي مرحله 
نهايي قهرماني زير 23 سال آسيا با تيم هاي عمان 
و قرقيزستان روبه رو شوند تا از بين اين سه تيم، 
يك تيم به مرحل��ه نهايي كه با حض��ور 16 تيم 
برگزار مي ش��ود، صعودكند. البته عدم همكاري 
باشگاه استقلال و تراكتور با در اختيار قرار ندادن 
بازيكنانشان به تيم اميد، سبب شد تا پيرواني در 
غياب چهار بازيكنش در قرقيزستان به ميدان برود. 
قرقيزستان حريف اول تيم اميد بود، مسابقه اي كه 

با پيروزي 2 بر يك ايران به پايان رسيد. 
با اين حال پيروزي ميلي متري مقابل تيم درجه 3اي 
مانند قرقيزستان، خيلي قابل توجه نبود، به خصوص 
اينكه عمان توانسته بود، تيم قرقيزستان را 5 بر يك 
شكست دهد. با توجه به اين نتايج، تيم كشورمان در 
مسابقه با عمان كه يك شنبه شب برگزار مي شد، 
بايد حتماً پيروز مي شد تا به عنوان تيم صعود كننده 
راهي مرحله نهايي ش��ود، اما نتيجه كسب شده بر 

خلاف انتظار بود و ش��اگردان امير حسين پيرواني 
2 بر صفر مغلوب عمان شدند تا هم تيم كشورمان 
در همان مرحله انتخابي از دور رقابت ها حذف شود 
و هم پيرواني در اولين تجربه اش در تيم اميد نتواند 
نمره قبولي بگيرد، تيمي كه برخلاف ساير تيم ها با 
بازيكنان زير 20 سال به جاي زير 23 سال شركت 
كرده بود. با اين حال چين، عمان، قطر، ازبكستان، 
فلسطين، استراليا، كره شمالي، كره جنوبي، مالزي، 
سوريه، تايلند، ويتنام، اردن، ژاپن، عربستان و عراق 
به مرحله نهايي صعود كردند تا جاي  ايران در جمع 

حتي 16 تيم برتر اميدهاي آسيا هم خالي باشد! 
   پيرواني: مسئول شكست منم!

اميرحسين پيرواني پس از حذف تيم اميد، مسئوليت 
شكست را بر عهده گرفت و اين نتايج را يك تجربه 
براي بازيكنانش عنوان كرد: »مش��كل بودن بازي 
از قبل قابل پيش بيني بود. عمان يك تيم خوب و 
هماهنگ بود. در بيشتر دقايق بازي عملكرد بهتري 
نسبت به ما داشتند. تيم ما خيلي جوان است و نياز 
به تجربه دارد. « البته پيرواني حضور با تيم زير 20 

سال را يك ريسك در مسابقات زير 23 سال عنوان 
كرد: »براي حضور در مسابقات ريسك كرديم و زير 
20ساله ها را آورديم. نتوانستيم با تمام بازيكنان در 
رقابت ها حاضر ش��ويم و مصدوميت هايي را هم در 
بازي اول داشتيم. طرح و برنامه ما كاملاً بهم ريخت. 
مسئولان فدراسيون و كرش از اين تصميم حمايت 
كردند. به عنوان سرمربي تيم، تمام مسئوليت ها را 
مي پذيرم. تجربه گران بهايي براي بازيكنان جوان مان 

بود و اين تجربه در آينده مفيد خواهد بود.«
عقب نشستن و تحليل رفتن تيم هاي امير حسين 
پيرواني در نيمه هاي دوم كه در بازي هاي تيم جوانان 
در جام جهاني يكي از ضعف ه��اي اين تيم بود، در 
مس��ابقات انتخابي اميدهاي آس��يا هم تكرار شد. 
پيرواني در پاسخ به اين سؤال كه چرا تيمش در هر دو 
بازي در نيمه دوم عقب نشست، اين طور توضيح داده 
است: » تيم ما خسته نبود، ارتفاع و ناهماهنگي روي 
بازي ما اثر مي گذارد. چند بازيكن مان را نداشتيم و 
بازيكنان در پست هاي غير تخصصي به ميدان رفتند. 
تيم حريف قدرت بيشتري داشت، آنها سن بيشتري 
دارند و در اين سن و سال، اختلاف سه سال تأثيرگذار 

است و شايد اين علت آن باشد.«
   دبيركل ناكامي را توجيه مي كند

دبيركل فدراس��يون فوتبال بر خلاف انتقاداتي كه 
از تيم اميد مي شود، حذف از انتخابي اميدها و زير 
23 سال آس��يا را هزينه اي عنوان مي كند كه بايد 
فوتبال كش��ورمان براي رفتن ب��ه المپيك توكيو 
مي داد. ساكت ديروز به س��ايت رسمي فدراسيون 
فوتبال گفت: » سياست گذاري و هدف فدراسيون 
فوتبال حضور در المپيك 2020 توكيو است و تلاش 
فدراسيون فوتبال شكستن طلسم حضور در المپيك 
است. براي اين كار نياز به يك برنامه ريزي سه ساله 
داريم. بر همين اساس پس از طرح موضوع در كميته 
فني و توسعه فوتبال و مشورت با سرمربي تيم ملي 
فوتبال بزرگسالان ، مقرر شد تا تيم با بازيكنان زير 20 
سال به رقابت هاي قرقيزستان اعزام شود. براي طي 
كردن اين مسير طولاني و سخت، بازيكنان زير 20 
سال را انتخاب كرديم تا در سال 2019 بتوانند براي 
شركت در المپيك 2020 به رقابت با حريفان خود 
بپردازند. « سخنان ساكت در حالي است كه تيم اميد 
كشورمان چهاربازيكن بالاي 20 هم در تركيب داشته 
اس��ت و مي توان صحبت هاي دبيركل فدراسيون 
را بيش��تر يك توجيه براي چنين ناكامي بزرگي به 
حس��اب آورد، ناكامي كه با يك مربي امتحان پس 
داده، رقم خورد و ادامه اين روند تيم اميد مي تواند به 

هر جايي ختم شود، غير از المپيك توكيو!
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

راجع به حاشيه ها حرف نمي زنم
نوع پيوس��تن دوباره اش به استقلال و 
بح��ث مصدوميت هاي م��داوم و تأييد 
س��لامتي اش طي چند هفته گذش��ته 
جنجالي تري��ن اخب��ار آبي پوش��ان 
پايتخت را شامل مي  ش��د، اما ديروز با 
ثبت قراردادش به تمام ش��ايعات پايان 
داد. مجتبي جباري حالا رس��ماً ش��ماره 8 اس��تقلال در فصل 
پيش روست و مي گويد: »حضور دوباره ام در استقلال مسئوليت 
من را دوچندان مي كند، اميدوارم بتوانم براي استقلال مثمرثمر 
باش��م و بازي هاي خوبي انجام دهم، براي رسيدن به اين هدف 
تلاش خودم را انجام مي دهم، در خصوص حاشيه هاي ايجاد شده 
نيز حرف نمي زنم چون شرايط تيم خوب است و نمي خواهم جو 

آن را برهم بزنم.«

با بي قانوني كنار نمي آيم
فرزند ش��هيد شيرودي اس��ت و تأكيد 
دارد كه ويژگي ه��اي اخلاقي و كاريش 
درست مانند پدر شهيدش است.  آناهيتا 
ش��يرودي، اولين مدير زني اس��ت كه 
مديريت يك مجموعه ورزشي را عهده دار 
مي ش��ود، آن هم قديمي ترين مجموعه 
ورزشي پايتخت كه به نام پدر شهيدش نامگذاري شده، مجموعه 
ورزشي شهيد ش��يرودي. خانم مدير در اين خصوص مي گويد: 
»مي خواهم ثابت كنم بانوان هم مي توانن��د در كارهاي اجرايي 
موفق باشند. در مديريت اهل لابي و تعامل ناحق نيستم و قطعاً با 
آنچه كه خارج از چارچوب قانون باشد، برخورد مي كنم. بي تجربه 
نيس��تم و خيلي ها ويژگي هاي كاري من را به خوبي مي دانند، با 

بي قانوني كنار نمي آيم.«

حميدرضا صدر

كارشناس فوتبال

مرگ بانوي ركابزن ملي پوش ايران
بانوي ركابزن ايران در يك حادثه رانندگي جان خود را از دست داد. زينب 
ساسانيان، دوچرخه سوار استقامتي تيم  ملي ايران با خودروي شخصي 
خود دچار سانحه شد و جان خود را از دست داد. ساسانيان كه تنها 19 
سال داشت در مسابقات قهرماني آسيا 2017 در تيم  ملي زير 23 سال 
ايران حضور داشت. روزنامه جوان اين ضايعه را به جامعه ورزش و خانواده 

ساسانيان تسليت عرض مي  كند. 
-------------------------------------------------------------

فوتبال بانوان به خواب رفته است
تيم   ملي فوتبال بانوان بعد از دو س��ال، اواخر سال گذشته دو ماه قبل 
از رقابت هاي قهرماني آسيا تشكيل ش��د و بعد از اين بازي ها بار ديگر 

تعطيل شد و خبري از اردوها نيست.

شيوا نوروزي

دنيا حيدري
حاشيه اي بر حذف تيم اميد از رقابت هاي انتخابي زير 23 سال آسيا

شروع نااميدكننده اميدها!

شكست 2 ثانيه اي فلپس از كوسه سفيد
چالش جديد فلپس، ركورددار ش��ناي دنيا با 28 مدال المپيك مسابقه با 
كوسه بود. مسابقه اي كه فلپس در آن با اختلافي 2ثانيه اي باخت. اين شناگر 
امريكايي در برنامه تلويزيوني هفته كوسه با لباسي با استايل خاص شبيه به 
ماهي با كوسه سفيد مسابقه داد و 100 متر را در زمان 38. 1 ثانيه به پايان 
رساند درحالي كه كوسه موفق شد ركورد 36. 1 ثانيه را به دست بياورد. او بعد 
از اين مسابقه گفت: » صادقانه بگويم زماني كه كوسه را ديدم، اولين چيزي 
كه به ذهنم خطور كرد اين بود كه احتمال دارد، او مرا بخورد. كوسه ها خيلي 
سريع شنا مي كنند. او شبيه يك گلوله حركت مي كرد. من هيچ وقت مدال 

نقره گرفتن را دوست نداشتم، اما در مقابل يك كوسه سفيد نقره گرفتم.«

سعيد احمديان
   گزارش

فريدون حسن 
  منهاي فوتبال

فضل الله باقرزاده، رئيس فدراس��يون شمش��يربازي توضيحاتي در 
خصوص عدم كس��ب مدال در مس��ابقات جهاني اين رشته توسط 
شمشيربازان ايران ارائه كرد. باقرزاده گفت: »عملكرد شمشيربازان 
ما در بخش انفرادي رقابت هاي قهرماني جهان، قابل قبول بود. هم 
پاكدامن بي نظير بود و ه��م عابديني. پاكدامن ب��ا حضور در جمع 
برترين ها م��زد زحماتش را گرفت و عابديني هم همچنان س��تاره 

بي بديل ايران در جهان است. بايد منتظر باشيد و شاهكار عابديني 
را در بازي هاي آس��يايي و رقابت هاي المپيك مشاهده كنيد. تمام 
برنامه هاي ما در شمشيربازي حضور موفق و مؤثر همراه با مدال آوري 
در المپيك 2020 است و اميد زيادي داريم كه با ادامه روند رو به رشد 
اين رشته بتوانيم به مدال ارزشمند المپيك دست پيدا كنيم. ضمن 

اينكه مي خواهيم به جمع چهار تيم برتر دنيا نيز راه پيدا كنيم.«

هدفمان مدال شمشيربازي المپيك توكيو است

بهترين ها هوگوي تيم ملي را مي پوشند
مهدي بي باك، سرمربي تيم ملي تكواندو گفت: »تاكنون هيچ تماسي 
از فدراسيون براي بررسي وضعيت خدابخشي و اسبقي گرفته نشده 
است. من از جزئيات جلسه اي كه برگزار شده بي اطلاع هستم. آنچه 
مسلم است اينكه هر فردي كه بخواهد به تيم ملي خدمت كند بايد 
تلاش كند، براي پوشيدن هوگوي تيم ملي هر كسي بهتر باشد اعزام 

مي شود و چيز ديگري در اين رابطه تأثيرگذار نيست.«

تخريب را نمي توانم تحمل كنم
عليرضا رحيمي، رئيس فدراس��يون هندبال گفت: »متأسفانه در 
ماه هاي گذشته برخي سعي در تخريب هندبال ايران و ايجاد حاشيه 
براي اين رشته داشته اند كه هنوز هم ادامه دارد. من مسئولان را در 
جريان ماجرا گذاشته ام، حدود 20 روز پيش هم استعفايم را اعلام 
كرده ام، چراكه با اين ش��رايط امكان ادامه فعالي��ت را براي خودم 

نمي بينم، بدهي را مي توان تحمل كرد، اما تخريب را خير.«

اولين پيروزي اميدهاي واليبال در اندونزي
تيم واليبال اميد ايران كه به نمايندگي از تيم بزرگس��الان كشور 
در رقابت هاي قهرماني آس��يا حضور پيدا كرده است، عصر ديروز 
در اولين بازي خود موفق شد مقابل عراق سه بر صفر به پيروزي 
دست پيدا كند. شاگردان سيچلو سه بر صفر بازي را به سود خود 
خاتمه دادند. بلندقامتان واليبال ايران امروز در دومين ديدار خود 

به مصاف پاكستان مي روند.

بايد جسارت شاگردانم را بالا ببرم
قهرماني تيم ملي كشتي آزاد نوجوانان بعد از قهرماني نوجوانان فرنگي كار خيلي به دل علاقه مندان كشتي 
چسبيد. يك قهرماني ديگر كه ثابت مي كند كشتي ايران با استعدادهاي تمام نشدني خود هميشه حرف 

اول و آخر قاره كهن را مي زند و اعتبار كشتي دنياست. غلامرضا محمدي، سرمربي اين تيم اما با سخت 
عنوان كردن كسب اين مقام مي گويد: »كارمان سخت بود. تنها پنج اردوي 10 روزه بچه ها 

را در اختيار داشتيم، با اين حال اين مسابقات تمرين خوبي براي رقابت هاي قهرماني 
جهان بود. نوجوانان نيازمند حضور در تورنمنت ها و مسابقات برون مرزي بيشتري 

هستند. در اين مسابقات در برخي اوزان به سبب كم تجربگي شكست خورديم 
چون نتوانس��تيم آنها را در رقابت هاي بين المللي محك بزنيم.« سرمربي 
تيم كشتي آزاد نوجوانان با اشاره به فرصت كم باقي مانده براي آماده سازي 
شاگردانش براي حضور در رقابت هاي جهاني ادامه داد: »به محض بازگشت 
به ايران استراحت كوتاهي داريم و بلافاصله بايد اردوها را آغاز كنيم، احتمال 
دارد در برخي اوزان انتخابي درون اردويي برگزار كنيم، در بازگشت به ايران 

در اين خصوص تصميم گيري خواهيم كرد. 45 روز بيشتر زمان نداريم و بايد 
طوري بچه ها را آماده كنيم تا جسارت لازم را به دست آورند. نقاط ضعفي وجود 

دارد كه بايد تا مسابقات جهاني آنها را برطرف كنيم.«

اول از همه گفتم بائرمن به درد ايران نمي خورد
صمد نيكخواه بهرامي را بايد يكي از بزرگان بسكتبال و ستاره هاي فراموش نشدني آن 
ناميد، بازيكني كه از نسل طلايي بسكتبال ايران كه سال ها براي كشورمان در اين 
رشته افتخارآفريني كرده است. اما با حضور درك بائرمن، سرمربي آلماني سابق 

تيم ملي و تفكرات خاص او نيكخواه و هم دوره اي هايش از تيم ملي كنار گذاشته 
ش��دند، اتفاقي كه با واكنش هاي زيادي همراه بود. حالا مدت ها از رفتن 
بائرمن مي گذرد و صمد نيكخواه بعد از چند ماهي سكوت اينگونه 
درددل هايش را بيان مي كند: »هدفم رشد بسكتبال بوده، اما در 
اين مدت كارهايي صورت گرفته كه ناراحت كننده اس��ت. از اول 
مي دانستم كه بائرمن به درد بسكتبال ايران نمي خورد، او ساعت ها 
براي ما حرف مي زد و ابتدايي ترين آموزش ها را ش��روع كرد بدون 
آنكه توجه كند بازيكني كه ملي پوش مي شود بالاخره چيزهايي بلد است. 
انتقادهايي كه مي كردم به مذاق فدراسيون نشينان خوش نمي آمد و 
حتي شخص مش��حون نيز در مقابل من قرار مي گرفت و كار به جايي 
رسيد كه من از تيم ملي خط خوردم. شايد به همين خاطر بود كه وقتي 

بائرمن رفت، من خوشحال ترين آدم دنيا بودم.«


